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Op dit moment kijken beide scholen naar de mogelijkheden om samen te werken.  
Ze willen vooral kennis delen en gezamenlijke projecten starten. Zo kunnen de scholen 
samen nieuwe kansen ontwikkelen voor hun leerlingen en gebruik maken van de  
speciale mogelijkheden in de grensregio.

25 Jaar partnerschap Landgraaf – 
Übach-Palenberg inspireert OBS Harle-
kijn en KGS Scherpenseel tot een leer-
zaam uitwisselingsproject. Met een eigen 
kinderredactieteam gaan leerlingen van 
elke school op pad om over de grens  
te kijken. Ze voegen hun resultaten  
daarover samen in één schoolkrant.

Op de grens van Landgraaf en Übach- 
Palenberg ging het complete redactie-
team (NL en DE) alvast op de foto.  
Het is de symbolische start van dit  
meertalig grensverbindend project.

Samenwerking Brandenberg  
en Städtische Realschule  
Übach-Palenberg

Grensverbindend  
school(krant) project

De grens over:  
een bron van mogelijkheden  
voor Landgraafse jongeren
Onze grensregio heeft 
verschillende sterke punten die 
het een unieke en belangrijke 
plek maken om te wonen, werken 
en zich te ontwikkelen. Ook voor 
jongeren liggen hier veel kansen. 
Er zijn veel mogelijkheden voor 
opleidingen, stages en werk, zowel 
in Nederland als net over de grens. 

Burgemeester Richard de Boer: “Als 
gemeente maken we graag duidelijk hoe 
belangrijk euregionale onderwijsprojecten 
zijn voor onze jongeren. We bieden 
subsidiemogelijkheden voor organisaties 
en verbinden organisaties die elkaar 
helpen. We werken aan een sterke 
samenwerking binnen onze regio. Hier 
hebben zowel ondernemers als inwoners 
voordeel van.”

Een voorbeeld van zo’n organisatie is 
Stichting Heerlyckheyt Schaesberg. 

Voorzitter Twan Brouns legt uit: "We 
begonnen in 2019 als een organisatie  
die zich inzet voor het versterken van het 
historisch en cultureel bewustzijn van de 
bewoners van Schaesberg / Landgraaf. 
Dit doen we door interessante activiteiten 
te organiseren die de lokale geschiedenis 
en cultuur tot leven brengen. Zo ook het 
125-jarig bestaan van de spoorlijn Sittard-
Herzogenrath (1896-2021). Deze spoorlijn 
was belangrijk voor onze regio, vooral voor 
het vervoer van steenkool en de ontsluiting 
naar de rest van het land."

Secretaris Ronald van den Eijnden voegt 
toe: “Zo ontstond het idee voor het 'Glűck 
Auf' mijnenproject. Groep 8 van OBS 
Harlekijn uit Landgraaf en de Leonardo  
da Vinci Gesamtschule uit Hückelhoven in 
Duitsland sloegen de handen ineen. We 
werkten beide jarenlang in het onderwijs 
en vinden het daarom heel belangrijk dat 
een project aansluit bij het lesprogramma 
van scholen. ‘Mijnen en treinen’ paste 
perfect bij de lessen over de industriële 
revolutie.”

Er volgden schoolbezoeken van beide 
kanten, en de leerlingen onderzochten 
elkaars mijnverleden. Ook gaven ze 
presentaties (in het Engels) aan elkaar 
over wat ze geleerd hadden. De leerlingen 
sloten het project af met een excursie 
naar de steenkolenmijn in Blegny. 
Zowel leerlingen als leraren waren erg 
enthousiast over het project. Door dit 
succes diende OBS Harlekijn een aanvraag 
in om een Euregioprofielschool te worden.

Het enthousiasme rond het 'Glűck Auf'-
project leidde tot een nieuw plan, nu 
voor het voortgezet onderwijs: met het 
Euregioticket de grens over.

Twan Brouns: “Ook in dit project staan 
uitwisseling en samenwerking tussen 
de beide scholen uit Landgraaf, in 
dit geval het Eijkhagencollege en de 
Leonardo da Vinci Gesamtschule uit 
Hückelhoven, centraal. De leerlingen 
reizen in maart 2025 in gemengde 
groepen met de Drielandentrein van 
Arriva door de Euregio. Tijdens hun reis 
voeren ze opdrachten uit, maken vlogs 
en schrijven een verslag. Hoe was het om 
te reizen binnen de regio? Hoe waren de 
aansluitingen? Hoe was de samenwerking 
tussen verschillende culturen? Al deze 
onderwerpen komen aan bod in een 
onderzoeksverslag die ze uiteindelijk 
presenteren aan elkaar, hun ouders, de 
gemeente en Arriva.”

Ronald van den Eijnden: “Hopelijk blijven 
we samen met verschillende organisaties 
jongeren verbinden en hun horizon 
verbreden."

Op de foto: directeur Peter Claessen en vakdocent Lars Koppers van  
het Brandenberg Beroepscollege, directeur Mirko Hagen en vakdocent 
Stefan Davids van de Städtische Realschule, Annet klinkers  
(gemeente Landgraaf) en Katharina Jansen (Stadt Übach-Palenberg). 

Het redactieteam (15 leerlingen) van openbare basisschool Harlekijn  
en Katholische Grundschule Scherpenseel bij het Duitse grensbord 
aan de grensstraat in Landgraaf. 

Mijnenproject 'Glück Auf' van  
stichting Heerlyckheyt Schaesberg 

Voorzitter  Twan Brouns 
(rechts) en secretaris Ronald 
van den Eijnden (links)



25-jaar stedenband in 2025
Volgend jaar vieren de gemeente 
Landgraaf en Stadt Übach-Palenberg 
hun 25-jarig partnerschap. Het 
wordt een feestelijk jubileumjaar 
vol gezamenlijke ontmoetingen en 
activiteiten. 

Opening jubileumjaar
Het jaar wordt op 10 januari 2025 officieel 
geopend tijdens de Neujahrsempfang 
in Stadt Übach-Palenberg. Daarna staan 
er gedurende het hele jaar een aantal 
gezamenlijke activiteiten op de agenda. 
Daarin staan cultuur, geschiedenis en 
onderwijs centraal.

Activiteiten voor jong en oud
Op zaterdag 24 mei is het 
Drielandenfeest. We organiseren 
samen een Open Monumentendag met 

een grensoverstijgende route. 
Daarnaast zijn we trots op de 
samenwerking in het onderwijs. 
Basisschool Harlekijn en de Katholische 
Grundschule Scherpenseel, het 
Brandenberg college en de Städtische 
Realschule gaan samen aan de slag met 
verschillende meertalige projecten.

Muziek verbindt
Een bijzonder hoogtepunt wordt het 
jubileumconcert op zaterdag 5 juli, 
verzorgd door de Fanfare Victoria 
Rimburg en de Privat Musikkapelle 
Scherpenseel.

Iedereen is van harte welkom bij één 
of meerdere activiteiten. Houd onze 
gemeentekanalen in de gaten voor 
meer informatie.

Stichting Relim en Lebenshilfe Heinsberg zetten zich allebei in voor mensen met 
een afstand tot de arbeidsmarkt. Om het 25-jarige partnerschap van de gemeente 
Landgraaf en Stadt Übach-Palenberg te vieren, maken zij samen een blijvende 
herinnering. Beiden bouwen een bank waarop iedereen ongeacht taal, cultuur of (lands)
grenzen samen kan komen. 

Bouwen aan verbinding

We stellen u graag voor aan een bijzondere vereniging: de Heemkundevereniging 
Landgraaf. Deze groep heeft een grote passie voor de geschiedenis en cultuur van onze 
gemeente. Ze richten zich niet alleen op de geschiedenis van Landgraaf, maar ook op 
die van andere plekken over de grens. De vereniging is inmiddels uitgegroeid tot een 
euregionaal kenniscentrum. Dat maakt hen uniek in deze regio.

De vereniging heeft leden uit Nederland én Duitsland. Ze hebben een bijzondere 
verzameling historische informatie van beide landen. Hiermee slaat de vereniging een 
brug tussen de samenleving aan beide kanten van de grens. Ze nemen ook ideeën mee 
in hun publicaties. Hierdoor vervagen de landsgrenzen als het om geschiedenis gaat.  
Zo brengt de Heemkundevereniging mensen in de Euregio dichter bij elkaar.

Heemkundevereniging  
kijkt over grenzen heen

De Regio Deal Parkstad Limburg is  
een samenwerking tussen de landelijke 
overheid en de regio. Samen pakken ze 
serieuze problemen in Nederland aan. 
Het geld uit de Regio Deal is bedoeld 
om het leven, wonen en werken van 
inwoners en ondernemers in de  
Parkstad regio te verbeteren.

Rimburg graaft
Het project Rimburg gräbt/graaft werd 
deels gefinancierd door de Regio Deal. 
Op 25 en 26 mei gingen Nederlandse 
en Duitse vrijwilligers op zoek naar 
overblijfselen van het Romeins Rimburg. 
Het was een geslaagd evenement dat met 
veel enthousiasme werd georganiseerd en 
uitgevoerd.

Onderzoek naar economische 
samenwerking met Kreis Heinsberg
We hebben samen met de gemeente 
Brunssum een Regio Deal aangevraagd. 
Deze aanvraag is goedgekeurd. De deal 
is bedoeld voor een onderzoek naar 
samenwerkingsmogelijkheden. Het gaat 
om de gemeenten Landgraaf, Beekdaelen, 
Brunssum en de naburige gemeenten in 
Kreis Heinsberg. Het doel is onder andere 
om de economie te versterken.

Warmte over de grens
Samen met Kerkrade en Herzogenrath 
zetten we ons in om de mogelijkheden 
voor een grensoverstijgend warmtenet te 
onderzoeken.

Samen over de grens  
met de Regio Deal

Wist u dat er verschillende subsidieregelingen  
voor samenwerken over de grens zijn?

• Gemeente Landgraaf: Heeft u, uw 
vereniging, stichting of organisatie 
een idee of initiatief dat grenzen 
overstijgt? Informeer dan naar 
de subsidiemogelijkheden! Mail 
met Annet Klinkers, kwartiermaker 
Grensoverstijgende Samenwerking 
annet.klinkers@landgraaf.nl.

• Small Project Fund van de EGTS 
Euregio Maas-Rijn: Dit fonds is 
opgericht om samenwerking in 
de grensregio te versterken. De 
nadruk ligt op burgerinitiatieven en 
op projecten die maatschappelijke 
betrokkenheid bevorderen over de 
grens. Voor meer informatie kijk op 
de website: www.euregio-mr.info. 

• STIPP: Interessante subsidie voor 
MIdden en Klein bedrijven voor 
grensoverstijgende samenwerking 
tussen mkb bedrijven en scale-ups 
in de Maas-Rijn regio (Nederland, 
Belgie en Duitsland). De focus ligt 
op product- en procesinnovaties 
die bijdragen aan de 
maatschappelijke transities zoals 
industrialisatie, circulaire economie 
en een gezonde samenleving. Voor 
meer informatie kunt u contact 
opnemen met het LIOF: Leandra.
schmitz@liof.nl.

Op de foto: Antoine Janssen en Nick Custers (Relim), Michael Kleinen 
(Lebenshilfe Heinsberg), Peter Steingass en Nadine Henry (Stadt 
Übach-Palenberg), Joan Ditte-Steffers (Cultuurcoach Landgraaf)  
en Annet Klinkers (gemeente Landgraaf)

Projectgroep Landgraaf – Übach-Palenberg
Samen met Stadt Übach-Palenberg vormen we een 
projectgroep. Dat doen we zodat we elkaar beter leren 
kennen. We wisselen ideeën uit, leren van elkaar en 
proberen samen te werken waar dat mogelijk is.

Gemindezake GRENSOVERSTI JGENDE SAMENWERKING



Namens het gemeentebestuur en alle medewerkers bedanken  
wij u voor het afgelopen jaar. Samen maken wij Landgraaf. 

Dit jaar stond de wereld op zijn kop. Oorlogen, klimaatcrises en verdeeldheid 
waren overal. Juist nu is verbinding belangrijker dan ooit. Wij wensen u een 
warm en liefdevol 2025 toe met veel geluk en gezondheid. Laten we samen 
toosten op een mooi 2025! We nodigen iedereen uit om samen met ons het 
nieuwe jaar in te luiden. 

Op 7 januari willen wij met u een toost uitbrengen op een mooi 2025. Samen 
maken we er een feestelijke start van. U bent welkom vanaf 19.00 uur tot 21.30 
uur in het Burgerhoes. 

Tot ziens op 7 januari. Wij kijken ernaar uit!
Het college van burgemeester & wethouders van de gemeente Landgraaf

Bedankt  
voor het afgelopen jaar!

KORT NIEUWS Gemindezake

ColofonGemeente Landgraaf
Telefoon 14 045
landgraaf. 
6370 AA Landgraaf

Receptie Burgerhoes
Sweelinckplein 1
Openingstijden:
08.30 - 17.00 uur
do 08.30 - 19.00 uur

Burger Inlooppunt
Sweelinckplein 1
Openingstijden:
10.00 - 15.00 uur

Klant Contact Centrum
Sweelinckplein 1 (Burgerhoes)
Openingstijden op afspraak:
08.30 - 17.00 uur en 
do 08.30 - 19.00 uur
Balie ISD BOL:
op afspraak via 045-525 37 47, 
er is geen vrije inloop. 

Vormgeving en druk 
Hamers | Alles voor een sterk merk

Fotografie
Gemeente Landgraaf, Jean Franssen

Tekst en redactie 
Gemeente Landgraaf

Deze krant is een uitgave van gemeente 
Landgraaf. Niets uit deze uitgave mag geheel 
of gedeeltelijk verveelvoudigd, verspreid of 
op enigerlei wijze openbaar gemaakt worden, 
zonder voorafgaande schriftelijke toestemming 
van de gemeente. Aan publicaties in deze krant 
kunnen geen rechten worden ontleend.

Op woensdag 20 november reikten burgemeester Richard 
de Boer en wethouder Alex Schiffelers de Landgraafse 
jongerenlintjes voor 2024 uit. Berre Mulders, Yinthe Hoesen, 
Aneesha Philippiah en Shakira Pagen werden thuis verrast met 
een bezoek van de burgemeester en de wethouder.

Sinds 2021 reikt onze gemeente jongeren-lintjes uit als teken van 
waardering voor jongeren tot 23 jaar. Deze jongeren zetten zich 
vrijwillig in voor een ander of voor Landgraaf in het algemeen. 
Denk daarbij aan inzet voor een goed doel, het helpen van 
ouderen of zieken of het leveren van een andere bijzondere 
prestatie.

Een prachtig voorbeeld voor anderen
“Deze jongeren zijn een prachtig voorbeeld voor anderen. Hun 
inzet en toewijding, zonder iets terug te verwachten, laten zien 
hoeveel kracht en betrokkenheid er in onze jonge generatie 
schuilt.” aldus burgemeester De Boer. Wethouder Schiffelers 
vult aan: “We zijn trots dat we hen kunnen waarderen met een 
jongerenlintje en hopen dat hun bijdrage anderen inspireert.”

Vier toppers krijgen jeugdlintje

Hoe ervaart u de leefbaarheid, de 
veiligheid en de voorzieningen 
in uw eigen buurt? Het zijn een 
paar vragen die gesteld werden 
in het Burgeronderzoek 2023 dat 
Landgraaf samen met de andere 
Parkstadgemeenten uitvoerde.

Tevredenheid buurtvoorzieningen 
en betrokkenheid stijgt, gevoel van 
onveiligheid wordt minder. We scoren 
vooral hoog op het herkennen van 
ondermijningssignalen (55%), is 
tevredener over buurtvoorzieningen  

(van 62% naar 67%). En de buurt-
betrokkenheid stijgt van 64% naar 71%. 
Verder daalt het gevoel van onveiligheid 
(van 38% naar 33%). Uit de resultaten van 
het Burgeronderzoek 2023 blijkt dat we 
het in verhouding goed doen. Op bijna 
alle thema’s zien we een verbetering 
in vergelijking met 2021. Maar er is nog 
genoeg werk te doen en daar gaan we 
verder mee aan de slag.

Wij bedanken iedereen die aan dit 
onderzoek heeft meegewerkt!

Resultaten Burgeronderzoek 2023:  
leefbaarheid en veiligheid in Landgraaf verbeterd

Wilt u actief geïnformeerd 
worden over vergunningen, 

bouwplannen, verkeers  besluiten 
e.d. in uw eigen buurt of straat?  

Scan de QR-code en meld u aan.



GEMEENTE
RAAD

Theo  
van de Wetering
CDA

Midden in Landgraaf
Voor de rubriek Midden in Landgraaf vragen we raadsleden naar hun favoriete 
plek binnen de gemeente. CDA-raadslid Theo van de Wetering vertelt waarom  
hij graag in Strijthagerbeekdal komt:

‘Ik wandel elke dag. Voor iemand van 
mijn leeftijd is het extra belangrijk om 
voldoende te bewegen. Regelmatig  
loop ik ook door het Strijthagerbeekdal.  
Je vindt daar nog een aantal 
ingrediënten terug uit de mijnindustrie 
en dat spreekt mij erg aan.

Mijnexploitant Friedrich Honigmann 
heeft een tijd in Kasteel Strijthagen 
gewoond. Hij is samen met zijn broer 
Carl en spoorwegingenieur Henri 
Sarolea grondlegger van de Oranje-
Nassaumijnen. Mijn schoonvader 
is opzichter geweest in de Oranje-
Nassau II-mijn. 

Zelf startte ik in 1952 met een opleiding 
aan Ondergrondse Vakschool. Hier 
leerde ik in drie jaar de beginselen van 
het mijnwerkersvak. In 1955 ging ik aan 
de slag als sleper, maar na een aantal 
maanden nam ik ontslag. Later heb ik 
nog een periode in de mijn gewerkt.  
In 1966 nam ik opnieuw ontslag. 

Het werk was weliswaar niet voor mij,  
maar ik heb enorm veel respect 
gekregen voor de mijnwerkers. Ik  
volgde andere opleidingen en ben  
vervolgens gaan werken bij makelaars-
kantoor Stienstra. Later ging ik 
bij Vodafone aan de slag.

Ik ben altijd erg geïnteresseerd 
gebleven in de mijnen. Ik 
heb zelfs een tijdje in het 
bestuur van het Nederlands 
mijnmuseum gezeten. In 
Landgraaf heb ik mij hard 
gemaakt voor een van de 
eerste mijnmonumenten in 
de regio: het schachtwiel van 
Schaesberg. Ik vind het belangrijk 
om het mijnverleden levend te 
houden. We hebben veel te danken 
aan de mijnwerkers. Na de Tweede 
Wereldoorlog heeft de mijnindustrie 
een belangrijke bijdrage geleverd aan 
de wederopbouw van Nederland.  
Dat mag niet vergeten worden.’

Raadslid Wiel Heinrichs neemt afscheid:  
‘Ik moet leren leven zonder de politiek’
Wiel Heinrichs nam 28 november voor  
het laatst plaats op zijn zetel in de 
raadzaal. Na meer dan vijftig jaar 
politiek actief te zijn geweest, nam  
hij afscheid. Met frisse tegenzin,  
zo zegt hij zelf. 

Hebt u lang nagedacht over uw besluit 
om te stoppen? 
‘Ja, want ik wilde niet stoppen. Eigenlijk 
nog steeds niet, maar ik moet. Ik vind 
dat je je als raadslid voor honderd 
procent moet kunnen inzetten. 
Structurele gezondheidsproblemen 
zorgen ervoor dat dat mij nu niet meer 
lukt. Aan halve raadsleden heb je niets, 
daarom neem ik afscheid.’

U bent actief geweest als raadslid, 
Statenlid en wethouder. In totaal 
hebt u meer dan een halve eeuw deel 
uitgemaakt van de regionale politiek. 
Hoe bent u begonnen?
‘In 1970 stond ik voor het eerst op een 
kieslijst. Je moest toen 23 jaar zijn om 
in de raad te komen. Het scheelde niet 
veel, maar ik was net te jong. In 1974 
deed ik weer mee. Op de avond van de 
verkiezingsdag kreeg ik een telefoontje 
van de zoon van een toenmalige 
wethouder. Hij zei: ‘Heinrichs, zou je niet 
eens naar het dorpscentrum komen. 
Je bent raadslid.’ Ik verklaarde hem 
voor gek, maar hij had gelijk. Het was 
vooral voor mijn vrouw een schok. Het 
had namelijk grote gevolgen voor ons 
privéleven.  

Hoe is de politiek in de loop der jaren 
veranderd?
‘Toen ik begon, kreeg ik 25 gulden 
per bijgewoonde raadsvergadering. 
Mensen werden raadslid uit een 
soort bevlogenheid, een soort 
verantwoording voor de gemeenschap. 
Later kwam er het voorstel om 
raadsleden te gaan betalen. Dat is 
misschien bij sommige mensen een rol 
gaan spelen. Hoewel het geen argument 
hoeft te zijn als je een redelijk inkomen 

hebt. Ik hoop dat de bevlogenheid en 
iets willen betekenen toch nog altijd de 
boventoon voeren.’

Wat zou u de huidige raad willen 
meegeven?
‘Neem je eigen rol serieus. De raad 
is het hoofd van de gemeente. Het 
is belangrijk om het college van 
burgemeester en wethouders scherp 
te houden. Het mag van mij kritischer. 
Je moet laten zien wie de baas is. Het 
werkterrein is zo complex en omvangrijk 
geworden dat het moeilijk is om je 
kennis op peil te houden. Grote fracties 
kunnen het werk nog verdelen, maar 
zeker voor kleinere fracties is het lastig. 
Die adviseer ik om echt te focussen op 
een paar terreinen.’

Wilt u nog iets aan de inwoners van 
Landgraaf kwijt?
‘Het spijt me dat ik ermee moet 
stoppen. Ik hoop dat de mensen mijn 
redenen begrijpen. Misschien zien we in 
de toekomst nog eens een nakomeling 
van mij terug in de politiek.’

Dit is een fragment uit een groter 
interview. Scan de QR-code voor 
het volledige artikel.

Ik had net een droombaan aangenomen 
aan de Rijks HBS in Helmond. Mijn 
vrouw zou in een ziekenhuis in Noord-
Brabant gaan werken. Dat hebben we 
toen maar netjes afgezegd. Ik voelde 
de verplichting om mij in te zetten 
als raadslid. Maar op dat moment 
ambieerde ik zeker geen politieke 
carrière. Ik dacht meer dat ik iets zou 
gaan doen in de literatuur, het onderwijs 
of het bibliotheekwezen.’


